

Referat DMJU GF 2026

Dagsorden:

1. Valg af dirigent.
2. Valg af:
 1. referent.
 2. 2 stemmetællere.
3. Formandens beretning.
4. Kassereren fremlægger det reviderede regnskab for det sidste regnskabsår til godkendelse.
5. Indkomne forslag *)
6. Forslag til budget samt fastsættelse af kontingent.
7. Valg af bestyrelse:
 1. formand, (på valg igen 2028) Henning Lander er ikke på valg
 2. 2 bestyrelsesmedlemmer (på valg igen 2026) Willy Nielsen modtager genvalg Per Olufsen modtager genvalg
 3. 2 bestyrelsesmedlemmer (vælges for 3 år, næste gang 2027) Leif Ellehammer er ikke på valg Age
- Thorhauge
 4. 1 bestyrelsessuppleant
 5. er ikke på valg (vælges for 1 år)
8. Valg af Bilagskontrollant og Bilagskontrollantsuppleant. (vælges for 1 år)
9. Eventuelt

Vi starter kl. 18.01

Ad 1, Bestyrelsen foreslår Hans Otto (H0 modulklubben Mark og Otto). Der klappes. Ordstyreren redegør for korrekt og lovlig indkaldelse.

Ad 2, 1, Mikkel Fra (Golden Spike) vælges

2, Peter Møller (N-Modul Vest), (Brian Albriksen (Vejle Modeltogforening)

Ad 3, Der er næstformanden der fører ordet. (Leif) Se den vedlagte tekst. Er der spørgsmål? Nej.

Ad 4, Villy fremlægger først hængepartiet fra 2024. Som ikke blev godkendt bla. Pga. manglende tal at holde regnskabet op i mod. Det er nu rettet så man kan holde det op imod 2023 regnskabet. Der var desværre et dårligt resultat i 2024. Der var desuden nogen bogførings fejl som nu er blagt på plads med hjælp fra regnskabskontoret. Der er ikke sket ændringer på tal i forhold til det der blev udsendt sidste år. Benny (toklodsens) Var 2024 i Kolding og er det derfor vi har skiftet til Vejle? Svaret var ja. Der spørges ti lprisen på hallerne hvilket er tilsvarende. Lars kristensen (Fredensborg) sørger til 60500 At egen kapitalen ser ud til at være det eksakt samme tal. Hvilket er underligt. Kaseren (Villy) svarer at han ikke kan give forklaring på dette. Jan Ole: Der manglede en buffer konto hvor blev de penge af? Svar: De forvandt på underskudet i Kolding. I forhold til det tidligere sp. om egenkabital tager Villy kontakt til regnskabskontoret og finder forklaringen og sender en mail ud til klubberne. Der er ikke yderligere sp ti lregnskab 2024. Vi stemmer om 2024 regnskabet og 55 godkender og 12 stemmer imod. Og er dermed godkendt.

Regnskab 2025 tages nu under behandling: Regnskabskontoret har lavet det nye regnskab for 2025 og med den gode messe på Sjælland kom der godt 60.000 hjem som har hjulpet og vi har nu et positivt resultat. Der er blevet rettet nogen konteringer som har været i forkerte konti men ikke noget stort som har påvirket regnskabet nævneværdigt. Der spørges ti hvordan den måde regnskabet er sat op fungerer med negative tal foran indtægter. Peter Møller forklarer hvorfor man ikke blot kan sammenholde resultatet fra 2024 med 2025. Da bla. Kassebeholdning spiller ind. Villy forklarer videre hvilke poster der har været i spil i løbet af året i forhold til forskellige udeståender. Lars fra fredensborg. Gentager spørgsmålet fra tidligere regnskab. Og Benny (Togklodsens) vi har samme hal leje ca 100.000 både i kolding og nu. Hvordan ser det ud kommer vi ud med et underskud denne gang. Villy: Har ikke dagens tal klar men har en mobilepay saldo på 84.000 så det ser godt ud. Vedr. Kolding vs. Vejle har man med flytningen løst parkerings problemer og samlet os i en hal. I koling kunne vi få 5000kvm. I vejle har vi 4000kvm i en hal men har tilgængæld eksklusiv adgang til »ejen« foyer. Jan Ole spørger til årets buffer konto der ikke fremgår af regnskabet. Villy svarer at man har valgt ikke at sætte penge ind da man visde der skulle være fleksibilitet til 2026. Arne (Rødekro model) Har talt 20000 op i kontant. Martin (TT) kan man bruge foyer til modelanlæg? Villy vi lundersøge det. Den spærrede opsparings konto giver et bedre afkast men koster noget at tage penge ud af. Vores sponser OK har positive meldinger for i dag og det gavner Unionens hjælpe vogn. Nikolaj (Togklodsens) der 1200 sponser indtægter der ikke er OK hvorfor er der så stor forskel på de to år. Villy forklarer hvordan sponsor pengene kommer ind og ud af denne post. Måden det håndteres er ændret som en del af de posterings ændringer der er sket. Der er ikke yderligere spørgsmål. Der stemmes. 55 for og 12 imod. Regnskabet er godkendt

Ad 5, Der er ikke kommet andre forslag end bestyrelsens.

Henning Lander gennemgår forslagene.

§ 1 stk. 2.: Runa hvilket beløb snakker vi om 400euro om året. Lars (fredensborg) Hvad har der været af engagement. Villy modtager korespondance fra MOROP og svarer fx. På antal medlemmer i DMJU og lignende. Det lægges derefter

på DMJU siden. Otto mener at der er nødvendigt at fortsætte engagementet med MOROP da det er forudsætningen for at vi kan køre modeltog som i dag. Hvad har bestyrelsen gjort de sidste 10+ år? Otto har været igang med at oversætte normerne til dansk. DMJU får ikke noget ud af MOROP uden selv at gøre noget. Jan Ole meddeler at link ikke fungerer... Den sidste opdatering for Epoke i Danmark er 2007. Otto meddeler at han har oversat normer i 2013 så den dato kan ikke passe. Villy kan se at der er opdateret NEM normer i 2015. Men link fungerer ikke så det vil blive løst. Benny (Togklossen) Hvilke konsekvenser vil det have hvis vi melder os ud? Henning svarer at vi så mister indflydelse der har tidligere været sendt Danske ting ind. Leif beskriver hvordan det meget hurtigt bliver de tyske normer der bliver standard hvis vi ikke kan påvirke normerne m.m. Villy har nu fikset linket... Otto gentager at man for det ud af en forening som man lægger i det. Og agiterer for at vi fortsat forbliver medlem af MOROP. Villy man kunne lægge MOROP ud så man kan se hvilken andel det udgør af klubmedlemsskabet. Peter (N-Modul vest) Hvis vi vælger at blive i MOROP må vi pålægge bestyrelsen at aktivt gå ind i arbejdet og klubberne ligeledes deltager i arbejdet. Asger (H0 albertslund) Har for mange år siden været med i teknisk udvalg og kan konstatere at der arbejdes meget omhyggeligt i MOROP og at det er den vej man kan lægge press på fabrikkerne. Holdes der stadig møder. Villy kan kun henvise til referatet. Otto tilføjer at man kan kigge på MOROPs hjemmeside. Jan Ole da han startede skulle alt i MOROP oversættes til tysk, fransk og engelsk. Det er bøvlet. Det har været forsøgt at skifte til kun engelsk. Peter (Golden Spike) spørger til hvad det er vi får ud af det? Henning svarer at det er det vi bidrager med de arbejder med. Fx. Epoke. Ronald (Stenbjergård) Det er fx koplingshøjder og lignende. Jan Ole hvis vi ikke er med så får vi ikke indflydelse. Otto forklarer hvordan man benytter Epoke begræbet. Peter kan stadig ikke rigtigt se hvilken forskel der gør med indelingen i epoker. Asger Epoker er den mindste detalje det er mere noget med farvekoder til ledninger på dekodere og lignende som meget gerne skal være ensrettet. Nikolaj (Togklossen) vi forholder os ikke til om vi skal melde os ud af MOROP men kun ordlyden i vedtægten. Der stemmes: 16 imod, 40 for. Bestyrelsen konstaterer at der ved denne GF er interesse for at blive i MOROP.

§ 2 stk. 4.: Henning forklarer at man tidligere har oplevet en udgift på 4000 pga en klub havde brugt et ulovligt billede i deres klubblad. Det er få klubber der laver klubblade. Alle stemmer for.

§ 3 stk. 2.: Henning og Villy forklarer at man ikke længere sender breve ud. Alle stemmer for.

§ 3 stk. 8.3.: Jan Ole der er formanden der tegner foreningen som selvfølgelig er afstemt med bestyrelsen. Henning forklarer at det er ønsket fra bestyrelsen med denne ændring. Leif bestyrelsen er samlet. Lars (Fredensborg) henviser til at der passer med en anden paragraf i vedtægterne. 4 imod resten 63 for.

§ 3 stk. 8.8. : Stort flertal for.

§ 5 stk. 4 : Alle stemmer for

§ 7 stk. 2 : Peter Møller det bør presiceres at det handler om status i klubdatabasen. Og datoen rettes til 31/12 Alle stemmer for med begge ændringer

§ 7 stk. 3 : Peter Møller syntes at kasserer skal have lidt mere tid til at lave regningerne. Villy bemærker at det er datoen 1. april der er fokus på. Datoen skal rykkes så man kan nå at sende regnskabet ud. Det diskuteres lidt frem og tilbage hvilke problemer de forskellige datoer kan have i forhold til regnskab m.m. der stemmes alle er for

§ 7 stk. 7 : Der stemmes alle er for

§ 7 stk. 8 : Der stemmes alle er for

Grundet det fremskredne tidspunkt 19:25 udskydes GF til 21.30

Ad 6, Villy der er ikke noget til kontingent. Budget: Vil gerne høre om det er et must at der skal ligge et budget og i så fald hvordan det skal udarbejdes. Hvis jeg lægger budget ud fra sidste års tal vil det være misvisende grundet de to forskellige udstillings balancer. Det skal hellere laves med 2. års baggrund. Peter (N-Modul vest) Man skal huske at hæve beløbene yderligere hvis det er 2 år gamle tal man arbejder med. Dvs. 10% i stedet for 5%. Peter (Golden Spike) Man må kunne forudse og dermed lave budgettet hvor man tager højde for den kendte situation omkring de to forskellige udstillinger. Villy: Regnskabskontoret udfærdiger budget. Jan Ole: hvad skal vi med et budget. Vi kender alligevel ikke tallene. Bestyrelsen kan internt arbejde med de tal der er kendte. Martin (TT) vi kan kalde det noget andet men der skal være noget man kan sammenligne udgifterne med. Der snakkes om hvilken funktion budgettet har i den praktiske beslutning om fx. Kontingent. Villy forklarer at når man i september begynder at arbejde med den næste udstilling så fylder man alle de kendte udgifter ind i systemet men det er først når udstillingen er færdig at man kan se hvad der passer. Det er primært på den almindelige drift man kan bruge et budget. Lars (fredensborg) I stedet for at køre et samlet budget kan man dele det i alm. drift og udstilling i to forskellige budgetter. Man kan også ændre vedtægterne i fremtiden så der ikke skal laves et budget. Jan Ole vi har i mange år slået med budget da det er meget svært at lave et retvisende budget. Det er svært at lave budget på 2 års gamle data. Vi snakker om at det er en god ide at opdele i to

budgetter og det almindelige budget er det der skal bruges til at fastsætte kontingent. Villy fremviser det »budget« der i praksis laves for udstillingen. Peter hvis man vi lave et rent drift budget uden underskud må vi forvente at kontingentet skal forhøjes. Medmindre man accepterer at underskud og »forventer« overskud fra udstillingen. Der spørges til vedtægterne der kræver et budget. Og hvordan vi kommer videre her fra. Villy ønsker at GF svarer på hvilket budget type opdelt eller samlet vi skal lave fremadrettet. Der stemmes om man skal lade budgettet for 2026 bortfalde. Det vedtages med alle for.

Ad. 7, Valg af bestyrelse:

1. Udgår

2. 2 bestyrelsesmedlemmer: Willy Nielsen modtager genvalg Per Olufsen modtager genvalg. Erik Jakobsen (KMBK) opstiller ligeledes. Der bliver derfor skriftlig afstemning. Kandidaterne motiverer sig selv. Dette tages ikke til i referat. Stemmetællerne fremlægger resultatet. Villy 66, Per 23, Erik 42

3. Udgår

4. 1 bestyrelsessuppleant Benny Larsen (Togklodssen) stiller op og motiverer sig selv. Og vælges

5. Udgår

8. Den nuværende Bilagskontrollant genopstiller og vælges. Ny Bilagskontrollantsuppleant bliver Nikolaj (Togklodssen)

9. Peter (Golden Spike) roser bestyrelsen for sit store arbejde. ?? (Sydkysten) spørger til muligheden for at finde et sted i københavn med bedre parkeringsmuligheder. Villy fortæller om hvad andre steder koster som er blevet undersøgt. Det er dyrt. Peter (GS) forslår Roskilde katedralskole som måske er en mulighed.. Der foreslår forskellige andre tiltag uden at finde noget konkret realiserbart... Martin (TT) roser bestyrelsen og foreslår til Tåstrup og senere udstillinger. At man en måneds tid før en udstilling beder de lokale klubber om aktivt at hjælpe med opslag i lokale børnehaver og fritidsklubber og lignende tiltag. Næste år er 30 års jubilæum for udstillingen der planlægges at gøre noget særligt ud af det, men bestyrelsen er ikke startet endnu. Jan Ole nævner at forslaget om kontakt med børnehaver er afprøvet... Der snakkes om flere problemer og muligheder. Peter (N-Modul) brug gerne QR koder i stedet for at trykke børnebilletter. Villy fortæller om nogen af de nye tiltag der har været prøvet i år. Henning stod sidste år for at køre rundt og uddele på skoler, børnehaver m.m. og blev taget godt imod de fleste steder. Der er mere snak om hvilke muligheder der kan benyttes til markedsføring. Jan Ole spørger til bestyrelsens planer for at undgå medlemsflugt, news m.m. Villy fortæller at NEWS stadig lever men at der mangler en redaktør der kan tage fat i projektet. Desuden fortælles om den øvrige kommunikation bestyrelsen har leveret i årets løb. Otto fortæller om den problematiske holdning fra klubberne at man forventer noget fra bestyrelsen men ikke er villige til at levere noget tilbage. Peter (Golden Spike) mht NEWS var der ingen der skrev noget så derfor kom der ikke noget ud. Lars (Kongsborg) Unionen er skabt for at danne fællesskab mellem klubberne. Men der er mange der »shopper« modeltog men ikke nødvendigvis er med i en klub eller er med i en anden ordning eller klub som ikke er med i DMJU fx. Fremo. Lad os alle overveje om der er en måde at få fat i disse mennesker. Villy fortæller at klubberne kan lave et stykke arbejde og på den måde »får noget ud af DMJU« Mht. Mails blev noget af det der sendes ud ikke læst. Der spørges til hvorfor de klubber der har meldt sig har valgt det. Der er flere svar men ingen klar linie. Jan Ole savner noget nyt og nytænkning fra bestyrelsen. Otto der står enhvær frit for at komme med forslag og idéer til bestyrelsen. »Spørg ikke hvad Unionen kan gøre for dig, men hvad DU kan gøre for Unionen«

Signeret af Mikkel Fog Pæevatalu og Hans-Otto Wrang-Andersen dato 28-03-2026